
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 416 (Alm. del), som Folketinget - 

Sundhedsudvalget har stillet til ministeren for sundhed og fore-

byggelse den 2. juni 2008. 
 

Spørgsmål 416: 
"Ministeren bedes redegøre for, hvorfor de mange dødsfald, der har været blandt 

psykotiske patienter med dødsårsagen psykose, ikke har givet anledning til initiati-

ver, for at afklare om den reelle dødsårsag er medicin, som der henvises til i artik-

lerne omdelt på alm. del - bilag 409." 

 

Svar: 
Jeg er ikke enig i, at dette område ikke har været genstand for initiativer. Blandt 

andet udgav Sundhedsstyrelsen i december 2006 en udredning om forbruget af 

antipsykotika blandt 18-64 årige patienter med skizofreni, mani eller bipolar affek-

tiv sindslidelse. Vedrørende andre initiativer på området henviser jeg til min besva-

relse af spørgsmål nr. 419. 

 

Jeg vil dog gerne tilkendegive, at det er min opfattelse, når jeg læser artiklerne fra 

Nordjyske Stiftstidende, jf. bilag 409, at alle interessenter er enige om, at der er 

brug for mere viden på dette felt. Den opfattelse deler jeg også. 

 

I den forbindelse kan jeg oplyse, at Sundhedsstyrelsen til efteråret i samarbejde 

med bl.a. Lægemiddelstyrelsen vil udarbejde en ny undersøgelse af forbruget af 

antipsykotiske lægemidler blandt personer over 65 år og blandt 18-65 årige patien-

ter med skizofreni, mani, og bipolar affektiv sindslidelse. Denne undersøgelse vil 

også omfatte en gennemgang af dødsårsagerne.  
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